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Spørgsmål: 
Jeg har hørt, at fødende på Hvidovre Hospital, i modsætning til fødende på regionens 
øvrige fødeafdelinger, ikke tilbydes lattergas. 
 
1) Er det korrekt? 
 
Hvis ja: 
2) Gælder det alle fødestuer på Hvidovre Hospital? 
3) Hvad er baggrunden for at borgerne i Region Hovedstaden får et uens tilbud? 
4) Hvad vil det koste at tilbyde lattergas til de fødende på Hvidovre Hospital? 
 
 
Svar: 
 
Spørgsmål:  
Jeg har hørt, at fødende på Hvidovre Hospital, i modsætning til fødende på regionens 
øvrige fødeafdelinger, ikke tilbydes lattergas. 
 

1) Er det korrekt? 
 
Svar på spørgsmål 1: 
Det er korrekt, at der på fødegangen på Hvidovre Hospital ikke tilbydes lattergas som 
smertelindring til fødende. Alle fødestuer er omfattet af denne praksis. 
 
Anvendelsen af lattergas blev afviklet, idet lattergassen blev mistænkt at 
have skadelig virkning for personalet. 
Et statusdokument fra Dansk Selskab for Obstetrik og Gynækologi fra 2015 fastslår 
dog, at brugen af lattergas som smertelindring ved fødsler er sikker for mor, foster og 
personale, når den anvendes korrekt på stuer, hvor udluftningen fungerer. Derfor ar-
bejdes der nu på at genetablere lattergassen som smertelindring til fødende. 
 
De øvrige fødesteder i regionen tilbyder lattergas til fødende.  
 
 



 

   Side 2 

Spørgsmål 2: Gælder det alle fødestuer på Hvidovre Hospital? 
Der henvises til svar på spørgsmål 1. 
 
Spørgsmål 3: Hvad er baggrunden for at borgerne i Region Hovedstaden får et 
uens tilbud? 
Der henvises til svar på spørgsmål 1. 
 
 
4) Hvad vil det koste at tilbyde lattergas til de fødende på Hvidovre Hospital? 
Hospitalsdirektionen på Hvidovre Hospital er i øjeblikket i gang med at afdække de 
omkostninger, der er forbundet med en reetablering af lattergassen. I løbet af den 
kommende måned vil der foreligge et prisoverslag, som efterfølgende vil danne grund-
lag for en drøftelse af den økonomiske prioritering i hospitalsdirektionen.  
 


